
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 

     
   

Referat, BYMIDTEGRUPPEMØDE I SKÆLSKØR 
Hotel Postgaarden, Skælskør 

Onsdag den 9. november 2022 klokken 8:00 - 10:00 

Deltagere: 

• Skælskør Erhvervsforening: Pia Kimer Jakobsen 
• Skælskør Lokalråd: Ole Larsen 
• Skælskær Bevaringsforening: Jesper Handberg 
• Kunstnerlavet KIT: Bettina Højer (afbud) 
• Skælskør Kunstforening: Pernille Kirkeskov Hansen 
• Bykontoret: Anne Gudiksen (ordstyrer) 
• Det Røde Pakhus: Henning Jensen 
• Handicaprådet: Ole Andersen 
• Ældrerådet: Abdel Sabri 

• Anne Bjergvang (A) 
• Anders Koefoed (V) (formand) (afbud) 

• Natur, Vej og Trafik: Bo Gabe (afbud) 
• Entreprenørservice: Peter Johansen (afbud) 
• Plan: Kristine Grue Understrup (referent) 

Husk at indmelde evt. suppleanter. 

Dagsorden: 

1. Velkomst ved formanden 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Bynær legeplads 
4. Udpegning af medlem til trafiksikkerhedsforum 
5. Bede på Nytorv 
6. Nyt fra foreninger og råd 
7. Nyt fra Slagelse Kommune 
8. Nyt fra udvalg/byråd 
9. Presse 
10. Andet og eventuelt 
11. Mødeplan 

1. Velkomst ved formanden Anne Bjergvang bød velkommen. 

2. Godkendelse af dagsorden Godkendt. 

3. Bynær legeplads Pernille Kirkeskov Hansen har nogle gange oplevet at blive 
Baseret på interesse ved sidste møde spurgt ind til planerne/muligheden for en bynær legeplads. 
tages en drøftelse af ønsker til bynær 
legeplads. Hvem er målgruppen? Hvor Skælskør Erhvervsforening drøfter også nogle gange mulig-
stor skal legepladsen være? Hvad er heden/behovet for en bynær legeplads. Liv i bymidten til at 
formålet med legepladsen? Placering? understøtte detailhandel. 

OBS. der er ikke midler til at etablere Det er spørgsmålet om en bynær legeplads er ”need to 
en legeplads, drøftelsen er derfor kun have” eller ”nice to have”. 
for at blive klogere på behovet. 

Legepladsen på havnen vurderes ikke at være særlig god, 
og den er ikke for små børn. Legepladsen kunne evt. udvi-
des. 



 
 
 

 
 

Legepladsen ved Eggeslevmagle Skole er god. Legepladsen 
kan dog ikke anvendes om dagen, og turister går ikke der-
hen. 

Af målgrupper blev nævnt: 
• Børnefamilier 
• Turister 
• Børnehave og dagplejemødre 

Målgruppen er ikke umiddelbart de ældste børn. 

Der var nogenlunde konsensus om følgende områder: 
• Svanetorvet 
• Havnen 

Muligheden for at skabe flere stationer med leg i byen blev 
drøftet. Der skal måske ikke så meget til, bare en gynge, 
sandkasse eller noget helt enkelt. Noget småt og godt på 
Svanetorvet, på havnen mm. som passer til stedet. 

Sandkasse på Svanetorvet tiltrækker mange. Der er næsten 
børn hele tiden. Svanetorvet er hjertet af byen i forhold til 
leg. Masterplan siger, at vi gerne vil renovere Svanetorvet. 
Måske der kan findes løsninger, der kan bruges nu og være 
fleksible for fremtiden. Gerne give Svanetorvet en profil. 
Svanetorvet er et sted der er rart at opholde sig. Der er 
stort behov for mere liv i bymidten. Svanetorvet er dog be-
grænset i størrelse, hvilket kan være en udfordring. Svane-
torvet er måske mest til dem, der køber i forretningerne. 

Havnen indbyder til lidt mere uderum. Mulighed for opgrade-
ring af cirklen. 

Der skal ikke arbejdes med flere småtterier i forhold til kun-
sten. Det skal gerne gives mere volumen. Tiltagene skal 
ikke være halvhjertede og heller ikke for dominerende, men 
de skal bidrage på en positiv måde. 

Entreprenørservice bedes forholde sig til de foreslåede pla-
ceringer. 

En evt. proces bør startes op med brugerne f.eks. børneha-
ver. 

Der bør kigges på muligheden for at søge midler fra andre 
end kommunen. Der er mange fonde: Nordeafonden mm. 

Ole Andersen gjorde opmærksom på puljen på 2 mio. kr. til 
forbedret tilgængelighed. Nogle af pengene er til øget til-
gængelighed på legepladser. Der er stadig penge. Hvis der 
skulle komme noget så kig ind i puljen. 

Det blev besluttet at punktet genoptages på næste møde. 

4. Udpegning af medlem til trafik-
sikkerhedsforum 
Genoptaget. Slagelse Kommune er ved 
at samle et nyt trafiksikkerhedsforum 
og efterspørger en repræsentant fra 
hver Bymidtegruppe. Trafiksikkerheds-
forummet mødes 2-4 gange årligt. Se 
invitation og kommissorium som er 
vedlagt som bilag. 

Kristine orienterede om trafiksikkerhedsforummet. 

Anne Bjergvang gav udtryk for, at trafiksikkerhedsforummet 
i sidste periode havde stor magt, idet Teknik-, Plan- og Mil-
jøudvalget lyttede meget til, hvad det område sagde. Det er 
væsentligt, at der er nogen, der deltager. 

Anne Gudiksen meldte sig. 

5. Bede på Nytorv Pernille Kirkeskov Hansen, Jesper Handberg og Henning Jen-
Status på renovering af bede på Nytorv. sen har mødtes med kommunens landskabsarkitekt. Det var 



   

 

 

 

6. Nyt fra foreninger og råd 
Medlemmerne opfordres til evt. at 
fremsende kommentarer og bilag inden 
mødet. 
25 minutter. 

et svært møde, for der er ikke nogen penge. Bymidtegrup-
pen så gerne, at bedene blev renoveret med granit, men der 
er ingen på depot, og der er ikke penge til nye. 

Bedene skal have en kant for at træerne ikke går ud. 

Der arbejdes med kanter i Cortenstål. Cortenstål er et nyt 
materiale der introduceres i bymidten, og det kan godt virke 
lidt underligt. 

Der arbejdes med at plante bøgehække i højbede. Hæk gi-
ver lidt læ og struktur uden at blive for dominerende. Be-

dene skal være enkle. Bedene er med til at definere 
strøgzone og give lidt højde. 

Kant, hvor man kan sidde på, er droppet. Vil kigge på ekstra 
bænk i stedet. 

Kristine Grue Understrup orienterede om, at entreprenørser-
vice begynder på renovering af bedene i dag. Dette blev 
mødt med overraskelse fra de tre repræsentanter fra bymid-
tegruppen. Det er ærgerligt, at der ikke har været klarhed 
omkring processen mellem parterne. Der er dog ikke inte-
resse i at stoppe arbejdet. 

Det blev besluttet, at kommunens landskabsarkitekt bliver 
inviteret med til et møde i bymidtegruppen, for at alle kan 
blive klogere på, hvordan inddragelse kan gøres bedre frem-
adrettet. Processen har ikke været tilfredsstillende. Bymid-
tegruppen føler ikke ejerskab over Nytorv. Det har været en 
”take it or leave it”-løsning. 

Orientering fra de deltagende foreninger og råd, herunder 
opfølgning på emner fra tidligere møder. 

• Skælskør Erhvervsforening v. Pia Kimer Jakobsen 
Erhvervsforeningen har været i dialog med Peter Johansen 
omkring julebelysning og blomsterkummer. Den eneste æn-

dring der kommer til at ske i år, er at der ikke kommer lys i 
springvandet oppe ved Nytorv. Der skal gøres noget i Skæl-

skør ligesom der gøres i Korsør og Slagelse. 

Det kan ikke svare sig at putte timer på belysningen, led-
pærer kan ikke tåle at blive slukket. Det er tændt 24/7. Ly-
set slukkes nok lige efter nytår. 

Erhvervsforeningen laver stationer rundt i byen med små ju-

letræer, ikke lyskæder mm. 

Næste år skal der spares mange flere penge. Erhvervsfor-
eningen ønsker dialog i starten af året. Måske kan der sam-
men findes nogle løsninger omkring julebelysning 2023 tid-
ligt på året. 

Blomsterkummer er i udgangspunktet streget. Måske er der 

nogen, der kunne have lyst til at hygge og nusse med det. 

• Skælskør Lokalråd v. Ole Larsen 

• Skælskør Bevaringsforening v. Jesper Handberg 
Bevaringsforeningen er glade for et godt samarbejde med 
kommunens planafdeling. Det er godt med den bevarende 
lokalplan. 



 

 

 
 

 

 

Bevaringsforeningen har været på tur med planchefen og en 
medarbejder fra planafdelingen for at drøfte et fremtidigt 
samarbejde. Her er drøftet nedenstående: 

Ved Carl Medingsvej er der en underlig afslutning ved brug-
sen. Bevaringsforeningen vil gerne tages med på råd for at 

finde de gode løsninger. 

De har også talt om stationsområdet. Der sker noget, der 
bliver tænkt tanker. Bebyggelse suppleret med kulturmiljø. 
Får afsæt til at møde byen. Afsæt til at komme ud i landska-
bet. Bevaringsforeningen så gerne, at stationsbygningen 
kunne blive noget, der var meget orienteret mod byens bor-

gere. Måske bruges til værksteder. Kunne være boliger eller 
mødelokaler. 

Magasinbygningen på Falckgrunden kan måske få nyt liv. 

Byfornyelse har været lukket helt ned. Ekstra pulje fra et års 

tid siden. Beløb som kan bruges i de større bysamfund. 1 
kvart million som kan bruges til at renovere bevaringsvær-

dige bygninger og klimaskærm. Der er mange bevarings-
værdige ejendomme. Pulje kan bruges her. Folk er ikke så 
opmærksomme her. 

Byudviklingspulje tages på som selvstændigt punkt på nyt 

møde i bymidtegruppen. 

• Kunstnerlavet KIT v. Bettina Højer Pernille Kirke-
skov Hansen 

KIT har fået et nyt medlem. Der er lavet en ny samarbejds-
aftale på 400.000 kr. Aftalen er sat ned fra 500.000 kr. til 

400.000 kr. Der bliver keramikfestival i 2023, på trods af at 
KIT ikke fik 50.000 kr. ekstra til at dække udgifterne hertil. 

KIT har lokale på Algade 37. Vil lave stationær udstilling. 
Pænt når der er udstilling. Vil gerne være synlige 

• Skælskør Kunstforening v. Pernille Kirkeskov 
Hansen 

Kunstforeningen har en spændende udstilling med Jesper 
Palm. Kan ses til og med weekenden. Arbejder på stor ud-
stilling med Carl Quist-Møller. Dedikeret til unge og børnefa-
milier. Koncert. Jungledyret Hugo kommer hjem – film her-

ned. Fat i biblioteket – bogstavsjagt. Alle steder det kan 
sparkes ind, bliver bredt samarbejde om Carl Quist-Møller. 

• Bykontoret v. Anne Gudiksen 
Bykontoret får ny samarbejdsaftale på 500.000 kr. som de 
sidste år. 

Arbejder primært med lagunestien. Møde med GIS-folk og 
friluftsguiden. Slagelse kommune har adgang til at lægge på 

friluftsguiden. 

Arbejder med pakkerejser. Inspiration fra Vesterhavscami-
noen. Det tager 8 min. at bestille rejse, overnatningssteder, 
transport mm. 

• Det Røde Pakhus v. Henning Jensen 
Pakhuset er oppe i fuldt gear igen. Det går rigtig godt. Sæt-
ter julebelysning op men skærer måske en time af i begge 
ender. 



 

 

 

 

 

7. Nyt fra Slagelse Kommune 
15 minutter. 

8. Nyt fra udvalg/byråd 
v. Anders Kofoed og Anne Bjergvang 
15 minutter. 

Orientering fra udvalg/byråd. 

Budget 2023. 

• Handicaprådet v. Ole Andersen 
Pulje på 2 mio til øget tilgængelighed. Primært fokus på ad-
gang på strande. Badebro mm. forbedring af tilgængelighed 
ikke nye broer mm. går også på bymidter og legepladser. 

Der er penge til, at de tre bymidtegrupper kan komme med 
input. 

Handicaprådet har gået en tur med en blind person og en 
person med andet handicap, hvor de undersøgte, hvad der 
var udfordrende ved at gå tur gennem Algade. 

Der var ønske om, at bymidtegruppen går en lignende tur 
inden næste bymidtegruppemøde. Gerne tidligt om morge-

nen. Ole Andersen sender forslag til tidspunkt og Kristine 
Grue Understrup videreformidler til bymidtegruppen. 

Tilgængelighed puttes på som punkt på næste møde. 

Ole Andersen oplyste, at Slagelse Kommune for år tilbage 

overtog en række institutioner fra regionen for folk med au-
tisme og andet. Flere af institutionerne er dog begyndt at 

lukke, da der ikke kan opretholdes et tilpas fagligt niveau og 
økonomi. Andre kommuner har tidligere anbragt borgere i 
Slagelse Kommune, men de er nu begyndt at hjemtage de-
res borgere, hvilke skaber tomgang, så institutionerne bliver 
dyre at drive for Slagelse Kommune. Desuden er andelen af 

borgere med udviklingshæmning nedadgående. 

• Ældrerådet v. Abdel Sabri 
Ældrerådet har mange ting at drøfte i forhold til budget. Der 
spares på sundhedscenter. Der snakkes om brugerbetaling i 
Skælskør. Har sendt høringssvar på offentlig Trafik. Kom-

mune opsagt aftale med Movia og Vikingbusser. Har sendt 
høringssvar i forhold til lukning af toiletter. 

Orientering fra administrationen, herunder opfølgning på 

emner fra tidligere møder og bilag 

• Natur, Vej og Trafik v. Bo Gabe 
Ambassadepullert er ikke blevet forelagt Teknik-, Plan- og 
Landdistriktsudvalget endnu. 

• Entreprenørservice v. Peter Johansen 

• Plan v. Kristine Understrup 
Kristine Understrup rykker vejafdelingen i forhold til ændring 
af p-pladser på Nytorv. 

Kommunen er i dialog med en bygherre om en ny række-
husbebyggelse ved Trestensgården. 

Anne Bjergvang orienterede om besparelser. 

Toiletter ved Svanetorvet, Stigsnæs Havn og Kobæk Strand 
bliver Kategori A-toiletter, som vil være helårsåbne. 

Toiletter i Lystskoven og på Lotusvej bliver Kategori B-toilet-
ter med begrænset åbningstid. 

Byrådet har prioriteret at kommunens landområder fortsat 

busbetjenes. Besparelser vil derfor ramme bybusserne. 
Fribus kommer til at få anden rute, så den servicerer Skæl-
skør by bedre. 



        

 

 

 

 

 

        

9. Presse 

Skal vi fortsat have punktet ”presse” på 
dagsordenen? 

10. Andet og eventuelt 

Flextrafik stiger til en pris på 36 kr. pr. tur. 

Skælskør skole skal nedlægges over tid. Det vil betyde at 
flere børn skal transporteres. 

Busstationen ønskes flyttet. Planen er foreløbig udskudt til 

2023, da man ikke har nået det. Movia er blevet forespurgt 
om bussen Korsør-Stigsnæs kan køre rundt af Rådmands-
centret. 

Kommuneplan 2022 sendes snart i høring. 

Kommunen vil ikke anlægge vej ud til højskolen, før der er 

en investor. Der er en dialog i gang. 

Aktivitetstilbud på Næstvedvej lukkes og flyttes til Slagelse. 
Det betyder, at specialcenter Slagelse lukkes ned. Der er 18 
pladser tilbage, som skal tvangsflyttes. Måske nogen kom-
mer til Park Allé, hvor der også er tomgang. 

Naturpark er lukket ned for nu, der er ikke sat penge af. 

Risiko for at turisme også bliver ramt. Der skal spares 3,6 
mio. kr. på færger. 

Anne Bjergvang vil forsøge at sikre, at der tages skumprø-

ver ved Kobæk. Flere er bekymret fordi, der kun er taget al-
mindelige vandprøver. PFOS vil gerne befinde sig i området 
lige mellem luft og vand. Det er et tveægget sværd. Hvis det 
bringes op til minister, kan det blive skidt for turisme. Men 
vi skal heller ikke leve med forurening. 

Anne Bjergvang vil gerne bringe ambassadepullert op på 

Teknik-, Plan- og Landdistriktsudvalget. 

Bymidtegruppens udadvendte kommunikation blev drøftet. 

Punktet ”presse” på dagsordenen, som det er i dag, fungerer 

ikke. Det er vigtigt at gruppens arbejde kommer ud til bor-
gerne, at de kender til bymidtegruppen. 

Følgende kunne f.eks. kommunikeres ud: 
• At borgerne kan få indflydelse igennem bymidte-

gruppen. 
• At gruppen har bedt om, at ambassadepullerten 

kommer op til politisk behandling. 
• At gøre opmærksom på, at kommuneplan 2022 

snart kommer i høring. 
• At borgerne kan få indflydelse igennem bymidte-

gruppen. 
• At gruppen arbejder på forbedret tilgængelighed. 

Det blev besluttet, at punktet ”presse” tages med som en 
selvstændig drøftelse på næste møde. Hvordan gør vi det 
bedre? 

Der blev givet udtryk for, at Slagelse Kommunes nye hjem-
meside er lidt besværlig. 

Der blev givet udtryk for, at det er ærgerligt, at Backstage 
er lukket. Det er udsatte personer der hjælper til. Backstage 
lukkes fordi tilskuddet forsvinder. 



 
 
 
 

11. Mødeplan Ingen bemærkninger. 
Forslag til mødedatoer i bymidtegrup-
pen i 2023: 

• 8. februar 

• 10. maj 

• 30. august 
• 8. november 

Møderne afholdes om onsdagen fra kl. 
8-10 på Hotel Post-gården. 




